
 

 

Αθήνα, 14.11.2024 

 

Ερώτηση 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων 

 

Θέμα: Έλλειψη υγιούς ανταγωνισμού στην αγορά πορτοκαλιών χυμοποίησης και 

ανάγκη για μέτρα διασφάλισης δίκαιων τιμών στους παραγωγούς 

23 Αγροτικοί Συνεταιρισμοί της Αργολίδας υπέγραψαν στις 5/11/2024 μνημόνιο 

συνεννόησης και συνεργασίας με σκοπό να διορθωθεί το πρόβλημα της έλλειψης 

υγιούς ανταγωνισμού στην αγορά των πορτοκαλιών χυμοποίησης, που καθιστά τους 

παραγωγούς ευάλωτους σε ενδεχόμενες εναρμονισμένες πρακτικές ή ενδεχόμενη 

καταχρηστική εκμετάλλευση συλλογικής δεσπόζουσας θέσης των χυμοποιείων. 

 Οι συνεταιρισμοί αναφέρουν ότι οι παραγωγοί βρίσκονται σε δυσμενή θέση λόγω: 

1. Της μονομερούς επιβολής τιμών από τα χυμοποιεία που κατέχουν 

δεσπόζουσα θέση στην περιοχή. 

2. Της αναγκαστικής παράδοσης ποσοτήτων προκειμένου να λάβουν τις 

ενισχύσεις, γεγονός που περιορίζει την ελευθερία διαπραγμάτευσης. 

3. Της αυθαίρετης μείωσης τιμών παρά την αύξηση της διεθνούς τιμής του 

χυμού, σύμφωνα με το Διηπειρωτικό Χρηματιστήριο της Νέας Υόρκης (ICE). 

Επιπλέον, το μνημόνιο επισημαίνει ότι τα φαινόμενα αυτά ενδέχεται να παραβιάζουν 

την υπάρχουσα νομοθεσία για την προστασία από αθέμιτες εμπορικές πρακτικές (ν. 

4792/2021) και την κατάχρηση δεσπόζουσας θέσης (ν. 3959/2011 και ΣΛΕΕ). 

Επειδή είναι επιτακτική ανάγκη η άμεση παρέμβαση για την αποκατάσταση μιας 

υγιούς αγοράς και την προστασία των συμφερόντων των παραγωγών 

Επειδή η έλλειψη διαφάνειας και ο περιορισμός της διαπραγματευτικής ισχύος των 

παραγωγών επηρεάζουν σημαντικά το εισόδημά τους και την ανταγωνιστικότητα του 

αγροτικού τομέα της Αργολίδας 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1431

Ημερομ. Κατάθεσης:

14/11/2024



1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο για να διασφαλίσει τη 

διαφάνεια και τη δίκαιη διαμόρφωση τιμών στην αγορά των πορτοκαλιών 

χυμοποίησης; 

2. Θα επιβλέψει το Υπουργείο την τήρηση των νόμιμων διαδικασιών ώστε τα 

χυμοποιεία να ανακοινώνουν έγκαιρα τις τιμές αγοράς και να ακολουθούν τις 

προβλεπόμενες διαδικασίες πληρωμής; 

3. Πώς σκοπεύει να αξιοποιήσει την Επιτροπή Καταπολέμησης Αθέμιτων 

Εμπορικών Πρακτικών και την Επιτροπή Ανταγωνισμού για την αποφυγή 

εναρμονισμένων πρακτικών ή καταχρηστικής εκμετάλλευσης της 

δεσπόζουσας θέσης; 

4. Ποια μέτρα θα ληφθούν για να διασφαλιστεί η διαπραγματευτική ισχύς των 

παραγωγών και να προωθηθούν οι συμφωνίες με ελεύθερα 

διαπραγματεύσιμα «ποσοστά επιστροφής»; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

 




